
Udv. for Forskning, Innovation og Videreg. Uddannelser

Til: Ministeren for forskning, innovation og videregående uddannelser

Dato: 14. september 2012

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FIV alm. del

Spørgsmål 219
Ministeren skriver i sit svar (FIV alm.del - svar på spm. 187)
"I forbindelse med indførelsen af handicaptillægget i 2004 blev det samtidig
præciseret, at studerende, som modtager handicaptillæg, forventes at kunne
gennemføre uddannelsen på almindelige SU-vilkår. Det betyder, at de kan op-
fylde kravet om at være fuldtidsstuderende som alle andre SU-modtagende
studerende.
Studerende med så omfattende handicap, at de ikke kan gennemføre uddan-
nelsen på almindelige vilkår, er efter min opfattelse bedst tjent med at søge
revalidering, hvor der i højere grad kan tages individuelle hensyn for eksem-
pel ved forlængelse af studietiden."
Kan ministeren bekræfte, at ankestyrelsen har bestemt, at en revaliderings-
plan for en videregående uddannelse ikke behøver at være længere end til
bachelorniveau; Og mener ministeren ikke, at unge med et fysisk handicap er
bedre stillet med en videregående uddannelse, og at det derfor kan være for-
nuftigt - ikke mindst i lyset af regeringens politik om at færre unge skal have
førtidspension - at det skal være muligt for studerende med nedsat arbejdsev-
ne, som ikke kan leve op til kravet om at være fuldtidsstuderende, at gennem-
føre en videregående uddannelse til kandidatniveau?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Stine Brix
(EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Stine.Brix@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Rasmus Prehn
formand
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